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سلسلة قد أفلح من زكاها الشيخ محمد خيرى الوصية الصغرى لأبن تيمية و الوابل الصيب لابن القيم

الطريق إلى براءه تدبرات فى سورة التوبة مع الدكتور حازم
شومان ح 10

محمد خيري

اللهم لك الحمد كله ولك الملك كله وبيدك الخير كله. اللهم صل على عبدك ونبيك محمد صلى الله عليه وسلم. في الاولين والاخرين
وفي كل وقت وحين اما بعد اخواني واحبابي في الله وحشتوني في الله جدا. والواحد كان مفتقد جزء منه يعني بغياب بغيابه عن

اخوانه. وكان - 00:00:00
يعني الواحد ذكر قول الله سبحانه وتعالى قل ان كانت لكم الحياة الدنيا خالصة. قل ان كانت لكم الدار الاخرة عند الله خالصة من

دون الناس. فتمنوا الموت بطل لو فعلا ما عدش فيه صحبة صالحة وانتم شايفين ان الناس اللي حواليكم يا ايها اليهود ما هماش من
اهل الجنة اصلا ولا هم ناس صالحة ولا هم واردين على جنة عايزين تعيشوا في - 00:00:30

ليه؟ هو ايه اللي يصبر على الدنيا دي غير الصحبة الصالحة؟ فتمنوا الموت. لو انتم شايفين ان ما عدش فيه اي صحبة ولا فيه حد من
اهل الجنة موجود. وان انتم بس - 00:00:51

لسكان الجنة خلاص يا عم يعني اعجلوا بانفسكم الى الله بالدعاء الى الله سبحانه وتعالى. ان يرزقكم الموت عشان تجاوروا الله في
الجنة لان ما فيش في الدنيا صحبة صالحة. اللي بيصبر على الدنيا صحبة صالحة. اللي بيخليك تقدر تقطع المسافات في الدنيا

الصحبة الصالحة. اخواني واحبابي في الله هدفنا في الحياة هو - 00:01:01
اقامة علاقة خاصة بينا وبين ربنا ان يبقى في علاقة قوية بيننا وبين الله. علاقة خاصة قوية بيننا وبين الله سبحانه وتعالى. العلاقة

الخاصة وبين ربنا ما هياش سهلة ما هياش آآ عايزة تنبلى ما هياش عايزة كسل ما هياش عايزة ناس نؤومة اكولا وفي الاخر -
00:01:21

يقول انا نفسي اوصل لربنا الدنيا عايزة كفاح. قال تعالى فضل الله المجاهدين من اكتر الايات اللي اسرت في قلبي. فضل الله المجاهد
ربنا بيفضل اللي بيجاهد عشان يصلح نفسه على غيره. ربنا بيفضل اللي بيجاهد عشان يقوم الليل على غيره. ربنا بيفضل اللي بيجاهد

00:01:41 -
وهو عنده نية صالحة عشان يزاكر على اللي ما بيزاكرش. على غيره. ربنا بيفضل اللي بيكافح عشان يبقى انسان ناجح في الحياة

ناجح في الدين والدنيا واوتينا العلم من قبلها وكنا مسلمين. هو ده المؤمن ناجح دين ودنيا على غيره. ربنا بيفضل اللي بيرفع ايده -
00:02:01

دول حد ما عضلات ايده توجعه على غيره. يرفع ايده في الدعاء. ربنا بيفضل اللي واخد الحياة نضال. زي ما النبي عليه الصلاة
والسلام كان يقول وبك اناضل الانسان المؤمن انسان مناضل. مناضل عشان ينجح. مناضل عشان يوصل لربنا. فضل الله المجاهدين.

اوعى تعيش حياة الكسالى. اوعى تعيش حياة - 00:02:21
مستريحين. اوعى تعيش حياة اللي مستني فتح ربنا عشان اي حاجة في حياته تتغير. ربنا بيحب المجاهد. واللي بيستفيد من الفتح
هو اللي كان يجاهد قبل الفتح هو ده الانسان اللي بيستفيد من فتح ربنا سبحانه وتعالى. هدفنا في الدنيا دي اقامة علاقة خاصة بيننا

وبين الله. سيدنا - 00:02:41
ابراهيم الناس كانت بتقول عليه سمعنا فتى يذكرهم يقال له ابراهيم. حاجة كده صيغة تحقير يقال له ابراهيم عند ربنا ان ابراهيم
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كان امة عند الناس يقال له. واحد كده اسمه مش عارف عنده ربنا ان ابراهيم كان اما. مش القضية انت ايه - 00:03:01
الناس مش القضية نظرة الناس لك. القضية انت ايه عند ربنا. القضية انت مقامك ايه عند الله سبحانه وتعالى. قيمتك ايه عند الله؟
اين انت في نظر الله مش دي القضية. القضية اين انت اين انت عند الله رب العالمين سبحانه وتعالى؟ الصلة الخاصة بالله محتاجة

تعب ومحتاجة - 00:03:21
جهاد ومحتاجة مجاهدة ومحتاجة انسان بيراقب نفسه عشان كده من اعجب مواطن مجيء اسم الله الولي في القرآن والسنة من

اعجب مواطن مجيء اسم الله الولي في الدين كله لما النبي تعبد لله باسم الله الولي في هزيمة احد. لما - 00:03:41
النبي عليه الصلاة والسلام المسلمين اتهزموا والناس اتقتلوا والجسس بتتقطع تحت وجزء كبير جدا من الجيش فصل وجزء كبير جدا
من الصحابة رموا السلاح وخرجوا من المعركة موضوع رهيب يعني مش يعني الموضوع يعني في نزر الدول ده كارسة اللي حصل ده

كارسة وابو سفيان - 00:04:01
واقف تحت الجبل والنبي عليه الصلاة والسلام ما رضاش يسيب المعركة عليه الصلاة والسلام وعمل موقف بطولي رهيب. ما رضاش

يسيب المعركة ما رضاش يتجه ناحية المدينة ما رضاش يعدي جبل احد للناحية التانية. النبي شاف موقع استراتيجي جوة ارض
المعركة في حتة في جبل احد وقعد فيها. وده بيؤذن ان المعركة تبدأ - 00:04:21

اصلا والجيش بتاع النبي عليه الصلاة والسلام يعني جزء كبير منه اتقطع. والنبي ما رضاش يسيب المكان. وخد مكان استراتيجي بس
في المعركة وجمع مش كله مع تاني عليه الصلاة والسلام. فابو سفيان بيقول لنا العزى ولا عزى لكم. فالنبي عليه الصلاة والسلام قال الا

تجيبوه. قالوا ما نجيب يا رسول الله عليه الصلاة والسلام - 00:04:41
قال قولوا الله مولانا ولا مولى لكم. الله مولانا. اسم الله الولي هو فين الولي هنا؟ كان ممكن ابو سفيان يسأل السؤال ده. كان ممكن

حد من الصحابة اصلا ييجي وليه. هو فين الولاية يا رسول الله؟ ده سبعين واحد قاعدين يتقطعوا - 00:05:01
طعوا بالسيوف تحت آآ وكبد حمزة بيتاكل وآآ وآآ وسبعين واحد من اللي معك آآ متقطعين برضه يعني احياء برتبة شهداء وتلت

الجيش فصل اصلا وسابنا من قبل المعركة ومعظم الجيش اصلا هرب من المعركة - 00:05:19
السيوفية فين الولاية؟ ده احنا يعني ده الدنيا رهيبة فرت المدينة بالنفاق. فور هزيمة احد. هي فين الولاية النبي عليه الصلاة والسلام

هنا مستشعر اسم الله الولي. هو ولاية ربنا. انك ما تزاكرش. وتيجي تقول انا ما نجحتش ليه؟ هو وليه - 00:05:39
ربنا انك انت ما تشتغلش في الدعوة وتيجي تقول المجتمع فاسد ليه؟ هو ولاية ربنا انك انت تعيش كسول مؤسف للدنيا شعارك

الغنيمة الغنيمة زي رماة احد. وتيجي في الاخر تقول له وانا ما بانتصرش ليه؟ هي الفتوحات فين؟ ولا من ولاية - 00:05:59
ربنا انك هنا محتاج انك تتأدب. من ولاية ربنا انك هنا محتاج حاجة تفوقك. من ولاية ربنا انك هنا محتاج تتعلم ان ولاية ربنا مش

معناها انك انت تنام عشان كده لما النبي عليه الصلاة والسلام قال الله مولانا اه الله مولانا. المكان اللي حصلت فيه المعركة لحد
دلوقتي اخطر مكان بيشعل الحماس لنصرة - 00:06:19

دين ربنا في نفوس المسلمين كلهم والشهداء الشهداء ما هماش خسارة ده دول يشهدوا لنا عند الله. ودول فرق لنا عند الجنة آآ
مسلمين في خلال اربعة وعشرين ساعة خرج الجيش الاسلامي ورا المشركين في حمراء الاسد في خلال اربعة وعشرين ساعة. في

خلال شهور استرد المسلمين - 00:06:45
في الجزيرة العربية بعد دومة الجندل وبعد غيرها من الغزوات. في خلال سنتين اتكسرت شوكة المشركين نهائيا. في غزوة الاحزاب.

وقال النبي صلى وسلم اليوم نغزوهم ولا يغزوننا. هي فين الولاية؟ الولاية موجودة من الله سبحانه وتعالى. ولكن اسم الله الولي بتاع
العلاقة الخاصة بينك وبين الله - 00:07:05

عايزك تتعب عايزك تجاهد فضل الله المجاهدين. عايز تشوف فضل ربنا عايز تشوف تفضيل ربنا لك. عايز تشوف فتح ربنا عليك فضل
الله المجاهدين. هنبدأ سلسلة طويلة قوي ان شاء الله بازن الله. هنبدأ سلسلة كبيرة. يعني ما اعتقدش انها تاخد اقل من تلات شهور

بازن الله - 00:07:25
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ده ده لو احنا مارسون لو دخلنا في ماراثون وجرينا ما جريناش ممكن تزيد عن كده شوية. هنبدأ سلسلة بازن الله سبحانه وتعالى
براءة من الله اوعى ربنا يتبرا منك. براءة من الله. صورة براءة. سورة التوبة محتاجينها. اخر سورة - 00:07:45

نزلت في القرآن في اجماع العلماء دي السورة رقم مية واربعتاشر. دي النهاية. كان المفروض النهاية ما تتسماش التوبة. هي التوبة
البداية. ده خلى التوبة النهاية. ده ربنا خلى التوبة دي المقصد. لو ارتقيت اوي في فهم الدين اوي اوي اوي. هتفهم ان قمة الدين هو -

00:08:05
توبة. فالتوبة هي البداية وهي النهاية. فربنا سماها سورة التوبة. فتح فيها التوبة للجميع. فتح فيها باب التوبة للمشركين. فتح فيها ما
دام التوبة للمنافقين فتح فيها باب التوبة للي حاربوا الله ورسوله والائمة الكفر. فان تابوا واقاموا الصلاة واتوا الزكاة. فاخوانكم في -

00:08:25
بالدين ده تقول يا رب في الاية اللي قبلها ائمة الكفر ائمة الكفر رؤوس الجزيرة العربية اللي كانت بتوحد الجزيرة العربية ضد النبي

عليه الصلاة والسلام اللي كانت بتهيج حماس المشركين لحرب الرسول عليه الصلاة والسلام في اية بعد التوبة يبقى اخويا يبقى اخويا
في الدين يبقى اخويا في الاسلام - 00:08:45

فتحت باب التوبة للكل. فتحت باب التوبة للي خزل الاسلام ولا المارة زي الثلاثة الذين خلفوا. انت خذلت الاسلام كم مرة؟ فتحت باب
التوبة لاهل الكتاب اليهود والنصارى. فتحت باب التوبة للجميع. بل زكرت ان ربنا تاب على النبي نفسه عليه الصلاة والسلام. لقد -

00:09:05
تاب الله على النبي فزكرت ان ما فيش حد يعرف يعيش من غير توبة. اسم السورة اسم جبار. التوبة. سورة التوبة دي الصورة الاخيرة

اجماع العلماء ان دي السورة رقم مية واربعتاشر. مية واربعتاشر يعني دي النهاية. النهاية انك تفهم يعني ايه توبة - 00:09:25
النهاية انك لما تترقى قوي في الدين تفهم ان التوبة دي من غيرها مش هتقدر تطلع لقدام. مش هتقدر تقوم ليل مش هتقدر قلبك

يتطهر الا ان تقطع قلوبهم. لا يزال بنيانهم الذي بنوا ريبة في قلوبهم. كل معصية عملتها - 00:09:45
كل مصيبة عملناها في حياتنا كل شهوة اتحكمت فيك في يوم من الايام. كل مرة خذلت دين ربنا. كل مرة شفت انكروا ما انكرتوش

كل مرة همتك علت في الدنيا والدراسة والتجارة وتدنت في الدين والدعوة وطلب العلم - 00:10:05
وحفظ القرآن كل مرة سابت حتة في قلبك. سابت ازمة في قلبك لا يزال بنيانهم الذي بنوا ريبة في قلوبهم. هيفضلوا شاكين هيفضلوا

محرومين من فتوحات الله لاهل اليقين. الا ان تقطع قلوبهم على قولين لاهل العلم قول ان الاتنين زي ما هناخد في - 00:10:25
الصورة بازن الله ان قلبك يتقطع من الندم في التوبة. هو ده هدف السورة. الا ان تقطع قلوبهم. ان قلبك يتقطع من ادم على عمرك

اللي فات ان قلبك يتقطع من الندم على كل ليلة راحت من غير عبادة. ان قلبك يتقطع من الندم على كل يوم نفل - 00:10:45
مين اللي النبي عليه الصلاة والسلام راح من غير صيام ان قلبك يتقطع على كل فريضة راحت منك؟ على كل جلسة ضحى راحت منك

الا ان تقطع قلوبهم ان قلبك يتقطع من الندم على اللي فات. لما تفهم دي يبقى انت وصلت للقمة - 00:11:05
يبقى انت وصلت لقمة الدين عشان كده الله سبحانه وتعالى يقول في هزه السورة العظيمة سورة براءة شف الاسم هنقف لسة مع

الاسماء التانية بتاعة السورة واحنا داخلين احنا بنستفتح يا جماعة. احنا دلوقتي يعني في اول مرة سلسلة ماراثونية. سلسلة رجالة.
ان شاء الله بازن الله هيبقى عليها امتحان في - 00:11:23

ان شاء الله بازن الله وهيبقى يعني ان شاء الله بازن الله الجوايز هاقولها لكم بازن الله سبحانه وتعالى في وقتها. يعني ممكن المرة
الجاية ممكن اخر المراد الله يعني حسب ما اللي ان شاء الله بازن الله هتبقى جوايزة كبيرة برضو. جوايزها مش صغيرة بازن الله

سبحانه وتعالى آآ آآ يعني - 00:11:43
اللي شجعني موضوع الصورة واسم السورة وخطورة السورة. سورة التوبة دي فيروس اسكنر. فيروس اسكانر رهيب اصلا لما نتكلم

عن زمن نزولها زمن عجيب جدا حد يقدر يقول لي سورة التوبة بقى نزولها امتى؟ اللي يقول هيبقى قل يا شيخ - 00:12:03
في غزوة تبوك مش صح. بدأت امتى ؟ ده ده معزمها امتى بدأ نزول سورة التوبة؟ عارفين بدأت امتى انت تزور سورة التوبة في عام
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الحزن اول اية من سورة التوبة نزلت في عام الحزن ازاي؟ تاني اية من سورة - 00:12:22
التوبة نزلت في بيعة العقبة. والنبي عليه الصلاة والسلام مع الانصار بيبايعوه. بيعة الرجال بيعة العقبة الكبرى. في جوة خيمة جوة

مكان ما حدش يعرف يوصل له تاني اية. تالت اية سورة التوبة ده سورة رحلتها طويلة. وجايبة اخطر مواقف في السيرة -
00:12:42

جايبة لحزة حنين والاتناشر الف مسلم رايحين على هوازن وفجأة كله بيجري. جايبة لحزة الهجرة والنبي قاعد هو وابو بكر الصديق
في الغار والغار الحاصل وبتحاوط جايبة لحزة بيع بيعة ايه الا تنصروه فقد نصره الله اذ اخرجه الذين كفروا. جايبة لحزة بيعة العقبة

00:13:02 -
والانصار بيقولوا له يا رسول الله احنا هنديك عمرنا وهنقف في وش الدنيا كلها لنا ايه ؟ قال لهم الجنة بس. ان الله اشترى من

المؤمنين انفسهم واموالهم بان لهم الجنة. جايبة لحزة موت ابو طالب. والنبي عليه الصلاة والسلام حزين ان عمه هيخلد في جهنم -
00:13:22

وبدأ يستغفر له ودي كانت بداية عام الحزن الحدس اللي بدأ بيعمل حزن وينزل الله سبحانه وتعالى قول لما كان للمؤمنين ان
استغفروا للمشركين مش لدول خلاص من بعد ما تبين لهم من بعد ما مات على الكفر تبين جايبة لحزات رهيبة - 00:13:42

جايبة لحزات مهولة جايبة اللحزة اللي المشركين خرجوا النبي عليه الصلاة والسلام فيها للطائف وهموا باخراج الرسول. تحس ان
سورة التوبة دي في نهاية كده موسوعة زمنية. جايبة اللحزات الرهيبة غير غزوة تبوك طبعا. فيروس اسكانر صورة بتحطك قدام

نفسك - 00:14:02
عشان كده العلماء سموها سورة البحوث ده انت بتتفتش ده انت بيتعمل بحس في زرة زرة في قلبك. ده انت سموها المنقرة. عارف

الطير اللي قاعد في الارض ويطلع المستخبي هتطلع المستخبي في قلبك. سموها الفاضحة. فضحت المنافقين. يا حبيب قلبي -
00:14:22

انا وانت منافقين مين يا ابني؟ يا ابني سورة الفاتحة. السورة دي جايبة لك صفات المشركين في اول ربعين. وبعد كده وصفات اليهود
والنصارى وبعد كده صفات المنافقين. وبعد كده صفات ضعفاء المؤمنين. اربع مشاكل. وبتقول لك يلا يا باشا - 00:14:45

فيروس اهو اعرض على قلبك صفات المنافقين. شف شف صفات المنافقين دي. دي جواك ولا مش جواك؟ شف انهم لا ايمان لهم
عندك ولا مش عندك؟ شف شف قضية انت بتاع مصالح ولا بتاع مبادئ ولا ايه بالزبط ؟ صفات المشركين اعرض - 00:15:05

على الفيروس بتاع سورة التوبة هتتفضح قدام نفسك. الفاضحة جايبة صفات المشركين وصفات اهل الكتاب. صفات رهيبة. ناس
دقنها طول كده دقنها طول كده ومن برة زهت الدنيا ومن برة الكلام عن الزهد والاحبار والرهبان ورجال الدين - 00:15:25

وفي الحقيقة يكنزون الزهب والفضة. وفي الحقيقة طماعين دنيا. وفي الحقيقة هيموتوا على الدنيا. اوعى جايبة لك صفات المنافقين
بقى لا تنفروا في الحر ائذن لي ولا تفتني ولكنهم قوم يفرقون يؤذون النبي ويقولون هو اذن - 00:15:45

جايبة لك صفات كتير رضوا بان يكونوا مع الخوالف. رضوا بان يكونوا جايبة لك صفات كتير جدا للمنافقين. جايبة لك تصوير رهيب
وبتقول لك اعرض نفسك سورة الفاتحة. سورة المقشقشة اللي هتعالج القلب بتاعك من الامراض اللي فيه وهتطلع - 00:16:05

المستخبي وهتبحس وهتنقر جواك وهتطلع مشاكل وامراض انت لم تكن تتخيلها اصلا. سورة التوبة اسمك الله عشان كده ربنا
سبحانه وتعالى في الاخر عشان نعرف يعني ايه سورة التوبة. بيقول لك لقد تاب الله على الرسول. لقد تاب الله على النبي -

00:16:25
مهاجرين والانصار الذين اتبعوه في ساعة العسرة. تاب الله على النبي والمهاجرين والايه انصار الذين خالفوه الزين اتبعوه اتبعوه هم

دول محتاجين ان ربنا يتوب عليهم. ده ربنا يتوب علي دي يعني معناه انا وحش. على النبي اللي فنى عمره - 00:16:45
وفي دعوة ربنا ليل نهار المهاجرين اللي سابوا الديار والاموال. الاية دي نازلة امتى ؟ دا نازلة تسعة هجرية. بعد واحد وعشرين سنة

من التضحيات التي لم تنقطع يوم واحد. بعد واحد وعشرين سنة من التضحيات الجبارة. يا رب بعد واحد - 00:17:12
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عشرين سنة خدوا نيشان التوبة. كل ده عشان في الاخر لقد تاب الله. ياه! هي التوبة دي حاجة عالية قوي الدرجة دي هي التوبة دي
حلم فربنا يتوب عليك. ان ربنا يتوب انك انت تبقى من اهل التوبة. ان ربنا يرزقك التوبة النصوح - 00:17:32

التوبة دي طلعت حاجة عالية قوي كده. الذين والانصار الذين اتبعوه في ساعة العسرة. الساعة اللي ما حدش كان قادر فيها. اللي الكل
هرب فيها. اللي الكل تنصل فيها. اللي وقف راجل في اللحزة دي ربنا تاب عليه. طب والاية اللي بعدها؟ وعلى الثلاثة الذين -

00:17:52
الله! ده دول عكس دول يا رب! ده دول عكس دول خالص! ده ده الاولانيين دول اللي عايزين اللي بينشنوا على الفردوس الاعلى!

المنطلقين الدعاء العباد المجاهدين التانيين اللي تخلفوا وعلى الثلاثة تاب الله على الثلاثة الذين خلفوا حتى اذا ضاقت عليهم -
00:18:12

الارض بما رحبت وضاقت عليهم انفسهم وظنوا ان لا ملجأ من الله الا اليه ثم تاب عليهم ليتوبوا يعني المجتهد محتاج توبة والمقصر
محتاج توبة. المجتهد محتاج توبة عشان ربنا يطلعه لقدام. والمقصر - 00:18:33

تكتب عشان يخرج من المغرس اللي غرز فيه. يعني الكل محتاج التوبة. اللي عايز يفتح له في طلب العلم مش هيفتح لك الا بتوبة.
اللهم تب علينا. اللهم تب علينا توبة تفتح لنا بها في العلم يا رب العالمين. اللهم تب علينا توبة تشرح بها - 00:18:52

صدورنا وترزقنا بها الخشوع في الصلاة. اللهم تب علينا من الذنوب التي حجبت عنا عطاياك. اللهم تب علينا يا رب. اللي عايز اطلع
لقدام محتاج توبة. ليه؟ عشان مش هتقدر تطلع. عشان تطلب علم وانت ما بتطلبش. تحفظ قرآن وما بتحفظش. تقوم الليل وانت ما

بتقومش محتاج - 00:19:12
توبة محتاج ربنا يتوب عليك والا مش هتطلع خطوة واحدة لقدام. طب اللي ورا وقع في معصية بقى ومصيبة وعامل معصية سر

قبل ما ييجي الدرس وعنده اصلا مشاكل وحاجات بيتفرج عليها حرام وعلاقات حرام ومال حرام وعنده مشاكل في بر والديه ولا في
00:19:32 -

باخلاقه ولا في صلة رحمه ولا عنده مشاكل في دينه. عايز يخرج ومش عارف الحل التوبة. اللي بيطلع لقدام مش هيطلع من غير
التوبة واللي وراء مش هيخرج من المغرز وينطلق من غير التوبة. وده اول اسم من اسماء السورة - 00:19:52

سورة التوبة. سورة التوبة. سورة التوبة. السورة اللي دعت الجميع للتوبة. السورة اللي وسعت مفهوم الزنب من قبل سورة التوبة
الزنب هو ان واحد يزني ان واحد ياكل مال حرام - 00:20:12

سورة الدوبة خلت انك تشوف الدين محتاجك وتتخاذل ده زنب وعلى الثلاثة الذين خلفوا. وسعت مفهوم الزنب. وبالتالي ساعة
مفهوم التوبة وبينت ان الكل محتاج التوبة وفتحت للجميع باب التوبة وبينت ان قمة الدين هو التوبة سورة التوبة - 00:20:28

الاسم التاني صورة براءة. وده عنوان السلسلة اصلا كلها. براءة من الله. الواحد قلبه اتقطع يا جماعة. احسن الكلمة لو ربنا قالها
للمشركين احسن الكلمة اللي ربنا قالها لاهل الضلال ان الله بريء. عارف لما اب يقول لابنه انا بريء منك. انا باتبرى منك - 00:20:48
انت لا ابني ولا اعرفك اما ربنا يقول لك انت لا عبدي انا ربنا يحفزنا يا رب ان ربنا يتبرأ من العبد براءة من الله. هي البراءة دي ايه؟

عشان ناس معينة. البراءة دي عشان صفات. اوعى تكون - 00:21:08
الصفات دي فيك وده التركيز بتاعنا في السلسلة. صفات المنافقين اللي ربنا تبرأ منهم بسببها. صفات المشركين اللي ربنا منهم بسببها.

صفات ضلال اهل الكتاب اللي ربنا تبرأ منهم بسببها. الصفات دي هنبدأ ناخدها مع بعض بازن الله سبحانه وتعالى - 00:21:25
ونبدأ ندرسها مع بعض بازن الله سبحانه وتعالى عشان نفهم في الاخر ايه الصفات اللي ربنا بيتبرا من العبد اللي عنده الصفات دي فمن

فلا يتبرأ الله منا براءة من الله. عايزين اصل براءة دي يعني ايه؟ انت عارف يقول لك يا عم انا بقيت براءة كده واحد متهم -
00:21:45

انا خرجت برة يعني تهمة كأن المشركين دول تهمة كأن العهود اللي كانت بين المسلمين والمشركين يعني المسلمين كانوا مستحملينها
عاطيه كأن فيه صفات بتخلي فاعرضوا عنهم انهم رجس والعياز بالله فيه صفات بتخلي صاحبها كده والعياذ بالله ممقوت عند الله.
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جت سورة التوبة عشان تفهمنا الصفات دي. وعشان تعرفنا ازاي - 00:22:05
نتقي غضب الله سبحانه وتعالى. فهي صورة براءة. الحاجة التالتة زي ما قلنا انها سميت الفاضحة. سميت المقشقشة سمي زي سورة

الكافرون وسورة الاخلاص كده. سميت المنقرة. سميت البحوث. يعني السورة اللي هتديك فيروس سكانر - 00:22:31
رهيب عشان تقدر انك انت تعيد اكتشاف قلبك - 00:22:51
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